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Klaverjassen   

U ontving al of ontvangt binnenkort de factuur voor het lidmaatschap. 
Daarop treft u ook de afdracht aan van het watersportverbond. 
WV Aalsmeer draagt dat verplicht af per lid. 

Bent u van twee of meer verenigingen lid dan kunt u de meerdere afdrachten 
terug vragen. Dat kan helaas niet via onze vereniging. 
Dat moet u doen bij het watersportverbond. 

Onlangs ontving u of ontvangt binnenkort weer de 
contributiefactuur. Ben je echter nog scholier of student 
dan kom je in aanmerking voor het 
studentenlidmaatschap. Je moet daar wel zelf even voor 
in actie komen, want wij weten niet wie er nog student 
is of niet. Kun je aantonen d.m.v. een geldige 
collegekaart, een geldige OV-jaarkaart o.i.d. dat je nog 
studeert, dan krijg je de helft van de contributie terug. 
Neem daarvoor contact op met Miranda. Zit je nog op 
school, dan heb je geen collegekaart. Maar een belletje 
of een mailtje naar Miranda is in dat geval voldoende. 
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Van de redactie 
Abe van der Werff 

Reikhalzend kijken we uit naar de dag waarop onze boten 
weer het water in glijden. 
Toch was er de afgelopen weken veel moois in de natuur 
en dat zullen we dan vanaf de boot niet hebben 
waargenomen. 
Elke keer wanneer ik met mijn boot – ja, ook in de winter - de Westeinderplassen opvaar 
maak ik een foto die ik aan mijn thuisgebleven vrouw en onze drie zonen stuur. 
Prachtige wolkenluchten, geen dag, nee geen uur hetzelfde beeld. 
Steeds volgt op WhatsApp een enthousiaste reactie. Wind en regen hebben hun eigen 
schoonheid. Door ons geklaag over slecht weer zijn we eigenlijk blind voor wat de natuur 

ons te bieden heeft. 
Altijd fijn om nog even door te varen naar de Braassemmermeer en de Wijde Aa. Wat ligt 
onze haven dan mooi strategisch tussen die natuur en het niet zo verre Amsterdam. 
Ik geniet bij terugkomst van het comfort van onze haven. Wat een lastig moment dat in 
deze weelde de havenmeester besloot ermee te stoppen. Onze nieuwe voorzitter kreeg 
het met het hele team van het bestuur voor de kiezen, dat leest u iets verderop in deze 
Poelpraat.  

De redactie wenst u allen een mooie tijd die u naar hartenlust in en vanuit onze haven 
kunt doorbrengen. 

Wij verwelkomen 
Bestuur 

 
Marijke Westmeijer-Overweel uit Enkhuizen bezit een 
Maril sloep en wil daar graag mee de wateren rond Aalsmeer 
verkennen. Haar dochter woont namelijk in Aalsmeer. Met 
haar partner Rick wil ze graag een bijdrage leveren aan de 
vereniging.  

Sjef van Vliet is gepensioneerd en watersport is zijn hobby. 
Omdat hij veel vrije tijd heeft en graag iets om handen wil hebben is hij overal inzetbaar 
wat in zijn vermogen ligt. Voor zijn sloep is er deze zomer gelukkig ook een plekje. 

Wij heten hen van harte welkom en hopen dat zij zich snel thuis zullen voelen bij onze 
watersportvereniging. 

  

WVA crea middagen 

Elke eerste zondag 

van de maand t/m maart 

Data:  2 februari en 2 maart 
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Abe ontmoet kopstukken 
Het vriest net niet meer, harde wind fluit bij de scheepsmasten, 
lijnen klapperen, regen klettert tegen de ramen. Daar komt 
zelfs nog een fietser aan, hij beent druipend naar de ingang van 
het clubhuis en schudt als een natte hond zijn kleding los. 
Rik Rolleman, onze nieuwe voorzitter. We hadden een afspraak 

maar iedereen lijkt wel even met hem te willen praten. 
Hij maakt een uitzondering voor een bestuurslid, een half uurtje 
maar, dat gaat wel af van onze gesprekstijd. 
We bespreken eerst een plan dat aandacht vraagt voor de 
reinheid van het vaarwater. 

Dan toch maar de open-deur-vraag: hoe vergingen je eerste maanden als voorzitter bij 
de WVA?  

Abe van der Werff 



Poelpraat 2025-1   blz. 5 

 

Veel tijd voor beschouwing hebben we niet, zo dadelijk begint de nieuwjaarsreceptie met 
zijn toespraak. 

Rik Rolleman heeft een drukke tijd achter de rug. Hij moest allerlei dingen zelf eerst 
afronden om wat meer tijd voor de WVA vrij te maken. Alle bestuursleden hebben een 
full time baan. Dat vraagt om een efficiënte bestuurlijke organisatie. Hij klinkt als een 
ervaren bestuurder die kritisch kijkt naar wat hij doet voor een Raad van Toezicht, voor 
de bibliotheek, het bestuur Rijsenhout 2030 en andere zaken in het openbaar bestuur. 

Zijn nevenfuncties staan sinds zijn benoeming tot voorzitter WVA in een ander daglicht. 
Eerst een paar maanden meegedraaid in het bestuur, toen ‘ja’ gezegd en kort daarna 
bood de havenmeester zijn ontslag aan. Dat betekende om samen met de secretaris en 
de havencommissaris direct lopende zaken op te vangen en een oproep voor te bereiden 
voor een nieuwe havenmeester. 
De advertentie staat dezer dagen in de Nieuwe Meerbode en verschijnt ook in sociale 
media. Er zouden zich nu al belangstellenden hebben gemeld. Het is dan ook een 
aantrekkelijke maar zeker geen eenvoudige functie. De havenmeester werkt namelijk 
altijd via het bestuur, maar óók zo zelfstandig mogelijk. Hij zal volop samenwerken met 
de leden maar zij sturen de havenmeester dus niet aan. Dat kan voor een havenmeester 
wel eens een lastige positie opleveren. Samenwerken is hier het leidende principe. 
De havenmeester moet daarom vooral faciliteren, het mogelijk maken dat dingen voor 
elkaar komen. Denk maar eens aan het werk van de Technische Havencommissie. 
Het gevoel moet blijven dat we met elkaar zorg hebben voor de haven, dat we ons direct 
betrokken voelen. 
De verschillende verantwoordelijkheden zijn immers al in de organisatie vastgelegd. Werk 

uitvoeren is niet hetzelfde als verantwoordelijkheid dragen. Vrijwilligerswerk is en blijft 
essentieel voor het voortbestaan van de vereniging. 

Vanuit deze overwegingen kijkt Rik Rolleman naar zijn taak als voorzitter. 
De toekomstwaarde van onze vereniging ligt in het samenwerken, zegt hij nogmaals, niet 
minder in het zorgen voor goede voorzieningen en een prettig sociaal klimaat.  

Het bestuur is zich bewust van hinderlijke prijsstijgingen, in heel het land doet zich dit 
voor maar het lijkt soms wel in het bijzonder bij de watersport. Nu wil de gemeente 
Aalsmeer de toeristenbelasting 80% verhogen en dat zou voor de watersport een heel 
slecht besluit zijn. Er zijn al veel steunbetuigingen ingediend en de WVA sluit zich daar 
volledig bij aan. Dit neemt niet weg dat het bestuur het onvermijdelijk acht prijsstijgingen 
door te voeren met 8,5 %. 
De penningmeester heeft dit in de laatste ALV uitgebreid toegelicht. De nieuwe voorzitter 
constateert op zijn beurt opnieuw dat de WVA zich duidelijk van vele andere havens 
onderscheidt door het hoge niveau aan voorzieningen. Iedereen waardeert hoe schoon 
de haven is, dat er twee hijskranen zijn, de kantine altijd verwarmd met gratis koffie, 
open staat, de sanitaire voorzieningen prima zijn, de WIFI werkt, er allerlei wedstrijden 
worden gefaciliteerd en er een ruime keuze is om een boot tegen een klein prijsje te 
huren. Dit alles is het gevolg van de keuzes die de leden van onze vereniging hebben 
gemaakt. De vraag is of we dingen ook beter kunnen doen, bijvoorbeeld door handiger 
gebruik van automatisering. Zulke vragen moeten we ons zelf blijven stellen en daar 
staat het bestuur graag voor open. 

Tijd om naar de nieuwjaarsreceptie te gaan. De voorzitter schreef in zijn nieuwe functie 
de toespraak voor de zekerheid toch maar op papier. De redactie van de Poelpraat 
veroorloofde zich wegens plaatsruimte de toespraak bij het begin iets in te korten. 
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Nieuwjaars speech 
Rik Rolleman 

“Los van alles” is de titel van het reisverslag van Mariska Woertman hoe zij met haar 
gezin over de wereldzeeën zwerft. Het is volgens mij echter ook de reden waarom wij 
allemaal watersporters zijn; even alles loslaten en je overlaten aan de krachten van de 
natuur; wind, water en getijden. Deze natuurkrachten laten zich niet leiden door onze 
controle drang. Het gaat om het varen zelf en niet het doel waar naar toe. 

Het “los van alles” zijn krijgt speciale betekenis als een naaste uit je leven verdwijnt. Ook 
dit jaar hebben wij als vereniging helaas afscheid moeten van aantal leden en donateurs 
door hun overlijden. Ik denk hierbij aan John van Gelder, Magnus Wennardt, Annie Tros, 
Tette Hofstra, Theo Molenwijk en Co Spaargaren. 

Als watersportvereniging waren wij soms ook een beetje “los van alles”. Met het speciaal 

opgerichte WVA-orkest hebben we een fantastische kerstmiddag gehad. Naast ons eigen 
havenkoor kunnen we nu dus ook met orkest optreden! Ook met het klaverjassen en de 
crea-dagen zijn we een beetje “los van de watersport”. Dit jaar zijn we begonnen met 
sloeproeien. Natuurlijk hebben we de vaste activiteiten weer gehad zoals de motorboten- 
en sloepentocht, de snowball matchraces en de woensdagavond wedstrijden.    

Als bestuur van de WVA wilden we soms ook even “los zijn van alles”. 
Zeker na dit intensieve jaar waarbij we vol aan de bak moesten. We moesten er onder 
meer voor zorgen dat we ook in de toekomst er financieel nog steeds goed voor staan. 
Dankzij onze penningmeester Femke en de instemming van de leden in de 
najaarsvergadering is de basis hiervoor gelegd. We beseffen echter dat de prijsverhoging 
van 8,5% voor een aantal leden moeilijk is omdat bijvoorbeeld de uitkeringen en 
pensioenen niet met zo’n bedrag stijgen. Schroom niet en schaam je niet om aan te geven 
als je het liggeld of lidmaatschap even niet kunt betalen; je mag het ook in gedeelten 
betalen. We zijn tenslotte een vereniging en dan helpen we elkaar.    

We verloren energie aan het vertrek van havenmeester Douwe Slot. Dit bracht veel 
emoties mee van mensen die fijn met hebben samengewerkt maar ook van mensen die 
blij waren dat hij ermee stopte. Vooral onze havencommissaris Joost Feijten heeft veel 
werk gehad, samen met de technische commissie, om de werkzaamheden over te nemen. 
We zijn daarnaast blij dat Kees van de Sar bereid is de rol van Joost over te nemen, na 
onze oproep op de najaarsvergadering; hij loopt nu al intensief mee zodat we in de 
voorjaarsvergadering hem echt kunnen verkiezen als nieuwe havencommissaris. Uit de 
evaluatie van de hijsploeg bleek dat we een goed geolied team hebben dat dan ook goed 
gefaciliteerd mag worden. Er liggen heldere werkbeschrijvingen per boot.  

Maandag start de werving van de nieuwe havenmeester en we verwachten dat we met 
ingang van het nieuwe seizoen deze functie weer vervuld hebben. Het is geen makkelijke 
functie en je doet het nooit voor iedereen goed, misschien verwachten we als leden ook 
(te) veel van onze twee medewerkers. Wel roepen wij u op de aansturing van onze twee 
medewerkers uitsluitend door het bestuur te laten doen. Mocht u vinden dat de 
havenmeester of onze administratief medewerkers iets nalaten, spreek hen er niet 
rechtstreeks over aan maar het bestuur!    

Onze secretaris Yvette Eshuis heeft een drukke periode achter te rug samen met onze 
administratief medewerker Miranda Breur omdat de administratie niet klopte want de 
havenmeester had niet alles vastgelegd. Wij betreuren het dat u dit heeft moeten merken 
aan verkeerd verstuurde facturen voor brandblussers, stroomverbruik en winterstalling.  

Yvette deed het dit jaar ook goed als kerstvrouw met haar bedankjes aan de medewerkers 
en de Technische Commissie! 
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Mariëlle Lok heeft als vice-voorzitter een druk jaar gehad omdat het bestuur bijna een 
jaar zonder voorzitter functioneerde; gelukkig draaide de barcommissie weer als vanouds 
waardoor Mariëlle daar minder tijd aan hoefde te besteden. 

Als wedstrijdcommissaris en vlootbeheerder heeft Robin hard gewerkt om o.a. het 
startschip weer op en top te krijgen. Er hebben zich inmiddels verschillende leden 
opgeworpen die een of meerdere boten uit onze vloot hebben geadopteerd en zich nu 
voor die boten verantwoordelijk voelen.  

In haar laatste bestuurlijke jaar zal Linda Keijzers het druk krijgen als verantwoordelijke 
voor de jeugd en zeillessen, met de opzet van een plan van aanpak jeugd. Op 12 januari 
gaan we even “los van alles” en hebben we een Benen Op Tafel gesprek over de toekomst 
van de jeugd bij onze vereniging. We gaan hierbij onder meer gebruik maken van de 
watersportagenda 2032, trends in de zeilwedstrijdsport en het plan van aanpak instroom 
jeugd van het Watersportverbond. De uitdaging zit in de vraag hoe wij kunnen inspelen 
op maatschappelijke ontwikkelingen waarbij er meer behoefte is bij de nieuwe  generaties 
aan flexibele, korte, gemakkelijke, minder verplichtende sportvraag maar waarbij wel een 
directe link gelegd kan worden naar de wedstrijdsport. Ook betrekken wij de zeilschool 
Aalsmeer en de vereniging de Nieuwe Meer bij deze opgave die uiteindelijk de toekomst 
van onze vereniging moet gaan zekerstellen. 

Als nieuwbakken voorzitter kreeg ik het direct voor mijn kiezen met de verhoging van de 
watersport- toeristenbelasting met 80%. Op dit onderwerp werken wij samen met de 
Stichting Westeinder Promotie en de  HISWA-Recron. Wij vragen u de petitie te 
ondertekenen - voor zover u dat nog niet gedaan heeft – op de website staat het 
formulier. We zullen bezwaar gaan aantekenen tegen het gemeentelijk besluit omdat wij 

de verhoging exorbitant en niet reëel vinden en in geen verhouding tot wat de gemeente 
voor de watersport doet. Wij hebben dat al eens in 1996 eerder gedaan tot en met de 
Hoge Raad, waarbij wij in het gelijk zijn gesteld onder meer op basis van de ingeschatte 
gemiddelde verblijfsduur.   

We hebben met het bestuur een mooi team. Dat bestuur kan echter alleen fungeren met 
de hulp en steun van alle vrijwilligers. Daarom hebben we op 8 februari weer de jaarlijkse 
vrijwilligers avond waarbij het bestuur weer de vrijwilligers zullen bedienen om hun te 
bedanken. Die vrijwilligers krijgen hiervoor een persoonlijke uitnodiging.    

In 2025 loopt de agenda al weer aardig vol, kijkt u hiervoor op de website. Op zondag 27 
april openen we het watersportseizoen weer, de Draken zijn dan echter al actief geweest 
en natuurlijk gaan de snowball ook gewoon door in de winter. De combi Westeinder zal 
dit jaar weer bij de WVA plaatsvinden ditmaal op twee zondagen (31 augustus en 7 
september).     

Ik hoop dat wij dit jaar het “los van alles” weer mogen ervaren. Wat het bestuur betreft 
echter wel  met een helder doel om voortgang te kunnen maken en onze reis te vervolgen. 
Hierbij hoop ik, met Anna Maria Mantel de columnist van Aalsmeer Vandaag, dat we 
elkaar het mooiste voornemen voor 2025 gunnen; “elkaar het voordeel van de twijfel 
geven”. Dus je niet ergeren maar je blijven verwonderen. Zij noemt dat het “poelgevoel”! 

Graag proost ik met u op 2025 dat we “los van alles” mogen komen met het “poelgevoel”. 
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Vacature havenmeester 
Bestuur 

WV Aalsmeer is gelegen aan de Uiterweg 155 en is een actieve vereniging die zich 
kenmerkt door een mooi havencomplex met 300 ligplaatsen, een grote kantine en diverse 
onderhoudsloodsen. Er worden veel zeilwedstrijden georganiseerd waar reddingsboten 
en een startschip voor beschikbaar zijn. Daarnaast heeft de vereniging diverse zeil- en 
motorboten, een roeisloep, kano’s en SUP’s die door leden gehuurd worden. In de winter 
stallen de leden hun boten op het grote parkeerterrein. De leden werken actief mee via 
diverse commissies, bardiensten en de onderhoudsdagen. Als havenmeester heb je een 
zeer afwisselende baan; geen dag is hetzelfde! 

Ben jij het visitekaartje voor onze vereniging? Heb je affiniteit met de 
watersport? Dan is deze functie iets voor jou! 

Wat ga je doen: 
• Gastheerschap voor de leden en hun familie 
• Toezicht op het complete haventerrein en de eigendommen van onze 

leden en naleving van afspraken en reglementen 
• Controle en klein onderhoud van diverse installaties (waaronder twee 

hijskranen) 
• Beheer over de verenigingsboten 
• Schoonhouden van clubhuis met kantine en kleed/ doucheruimtes en 

WC’s (i.s.m. schoonmaakbedrijf), onderhoudsloodsen en terrein 
waaronder verzorging beplanting 

• Wal coördinatie van evenementen en zeilwedstrijden 
• Bestellen en voorraadbeheer van divers havenmateriaal 
• Verzorgen havenindeling en winterstalling boten 
• Passanten ontvangen en met hen afrekenen 
• Samenwerken met de administratief medewerkster voor een accurate 

administratie 
• Werkzaamheden verdelen met de technische commissie en 

vlootcommissie 
• Twee wekelijks voortgangsoverleg met de havencommissaris 

Wat vragen wij: 
• Een “handen uit de mouwen” mentaliteit 
• Voldoende technisch onderlegd 
• Zeer klantgericht 
• Kunnen plannen en organiseren en delegeren 
• Woonachtig in de directe omgeving van Aalsmeer 
• Ervaring met Arbo en Milieuwetgeving zijn een prè 

Wat bieden wij:   
• Een aanstelling voor 1 jaar, met zicht op een vast dienstverband 
• Een startsalaris van plm. euro 2.200 per maand (op basis van 32 uur per 

week) volgens de HISWA-CAO functieschaal 7, 8% vakantiegeld en 
pensioen  

• De werktijden worden variabel ingevuld; in het winterseizoen gemiddeld 
17,2 uur per week en in het zomerseizoen 42,5 per week, inclusief 
weekenden 

Wil jij jouw kennis en kwaliteiten optimaal gebruiken in een baan met 
verantwoordelijkheden en leuke uitdagingen? Durf je het aan om het aanspreekpunt te 
zijn van onze haven? Stuur dan een reactie met CV voor 27 januari aan het Bestuur WV 
Aalsmeer, info@wvaalsmeer.nl.  

Voor meer informatie is onze voorzitter, Rik Rolleman bereikbaar via email 
voorzitter@wvaalsmeer.nl of via telefoon 0634517777. 
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Toelichting elektraverbruik 
Femke van Hoven, penningmeester 

In de Algemene Ledenvergadering is een toelichting gegeven op de elektriciteitskosten 
van de WVA. Voor degenen die toch graag op hun gemak de cijfers nog eens zouden 
willen zien, heb ik hieronder nog de informatie over het verbruik.  

Dalende trend 
Het verbruik en teruglevering van elektra in kWh is ten opzichte van 2023 ongeveer gelijk 
gebleven. Vorig jaar waren de tarieven wat hoger, waardoor we vorig jaar meer geld 
kwijt waren dan dit jaar. 

 2022 2023 2024 

Verbruik in kWh (incl. teruglevering) 38.943 20.828 20.512 

Teruglevering zonnepalen in kWh 0 4.981 4.959 

Totale kosten elektra € 11.840 €11.619 €8.521 

Investering in zonnepanelen 

Begin 2023 zijn de zonnepanelen geïnstalleerd, de kosten waren €16.409. We hebben 
ongeveer €5000 ermee bespaard in 2 jaar. Dat zou betekenen dat we de zonnepanelen 
na iets meer dan 6 jaar terugverdiend hebben. Helaas gaat salderingsregeling per 2027 
stoppen. Vanaf die tijd krijgen we een vergoeding van Vattenfall voor de 
terugleveringen, maar hoe dat er precies uit gaat zien is nog onbekend. Dus 

waarschijnlijk gaat het iets langer duren voordat we de zonnepanelen hebben 
terugverdiend! 
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Van de bar en evenementen 
Mariëlle Lok, bestuurslid bar en evenementen 

Dat het nog volop winter is, is duidelijk in de haven. 
Maar in het clubhuis gebeurt deze winter ook genoeg 
dus houd de website in de gaten. 
Ons laatste evenement en de eerste van dit jaar, de 
nieuwjaarsreceptie op 5 januari werd goed bezocht. 
Na het handen schudden en een speech van de 
voorzitter waarin onder andere onze overleden leden 
werden aangehaald en herdacht hebben we het glas 
geheven op een nieuw jaar. 
De glazen stonden weer mooi uitgestald op ons WVA 

bord en heerlijke hapjes gingen rond! 
Dank weer aan de barcommissie met hun vaste 
hulptroepen! 

In onze laatste ALV vertelde ik al dat de nieuwe barcommissie die we dachten te krijgen 
helaas niet doorgaat. Dus we blijven zoeken en vragen naar nieuwe mensen die het werk 
van Ron en Ingrid in de toekomst willen gaan overnemen! 
Uiteraard willen zij helpen om alles op rolletjes over te dragen. Voor vragen meld u zich 
gerust bij mij of bij hen! 
Daarbij is wel duidelijk dat we een geweldig leger aan vrijwilligers hebben dus 
hulptroepen zijn aanwezig.  
 

 
Met de vrijwilligers uit de diverse commissies gaan we 8 februari in ons clubhuis eten. 
Het bestuur zal dan de vrijwilligers trakteren op een buffet en daarmee bedanken voor al 
hun hulp het hele jaar door. We zijn tenslotte een vereniging en met elkaar 'moeten' we 

het doen.  

Ik hoop dat we samen weer een goed en mooi verenigingsjaar zullen krijgen! 
  

Aanvang 19:30 uur. 

Kosten €4,= per keer 

WVA klaverjassen 
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De levende have(n) 
Joke Duivestein (duif@verberk.net) 

Ook in de winter zijn ze te zien. 
In de haven is het heel rustig, maar voor deze diertjes gaat het leven door zoals ze 
gewend zijn. Dagelijks zorgen voor voldoende voedsel. 
Toch zie je ze niet als je rondkijkt. Je moet er wel wat voor doen. 
Kijk maar eens onder afgevallen bladeren, stukken hout of onder stenen. Wedden dat je 
ze ziet? De pissebedden wonen er met genoegen. Als je ze bekijkt, dan valt op dat ze 
onderling verschillende kleuren hebben. Dat komt door het vervellen. 
Pissebedden kunnen alleen maar groeien door te vervellen. De lichtgekleurde exemplaren 
hebben net een vervelling achter de rug. Het lichaam is bedekt met leigrijze platen die 
het diertje als een schild beschermen. Dat wordt het exoskelet genoemd. 

De oproller, één van de soorten, kan zich oprollen bij gevaar. Andere soorten zoals 
bijvoorbeeld de muurpissebed, kunnen dat niet. Zij 
proberen weg te rennen. 
Pissebedden zijn geen insecten. 
Met al hun pootjes, 14 om precies te zijn, behoren ze tot 
de kreeftachtigen. Net zoals de krabben en kreeften. 

In Nederland hebben we wel 36 soorten. Niet allemaal 
leven ze op het land, er zijn ook waterpissebedden. Daar 
komen de landpissebedden namelijk oorspronkelijk 
vandaan, uit het water. Dat was zo’n vijftig miljoen jaar 
geleden. 

De pissebedden die op het land leven, ademen daarom nog steeds door middel van 
kieuwen. Deze kieuwen zitten op een bijzondere plek, namelijk op de poten. 
Die kieuwen moeten goed vochtig blijven om zuurstof uit de lucht te kunnen opnemen. 
Vandaar dat de diertjes altijd kiezen voor vochtige plaatsen. In een droge omgeving 
sterven ze binnen enkele uren. 

Daarom zijn deze kreeftachtigen vooral ‘s avonds en ‘s nachts actief. Dan is het veel 
minder warm. De pissebedden gaan in deze donkere uren op pad.  Hun antennes zijn 
constant in beweging, op zoek naar voedsel. Dat bestaat voornamelijk uit rottende 
plantendelen. De eiwitten halen ze vooral uit dierlijke resten en mest. Kelderpissebedden 
zijn ook blij met keukenrestjes. Misschien dat deze dieren daarom ook wel kelderzeugen, 
platte zeugen of vochtvarkens worden genoemd. 
Pissebedden zijn dan ook hele nuttige dieren. Zij ruimen de boel lekker op. En daarbij 
zorgen ze ervoor dat er humus gevormd wordt en de planten meststoffen krijgen. Na al 
die lekkere maaltijden, poept een pissebed namelijk ook regelmatig. Niet alles is echter 
verteerd. De uitwerpselen bevatten veel voedingsstoffen. 

Waarom heten deze dieren eigenlijk pissebed? De naam klinkt alsof ze in bed plassen. 
Om kleine kinderen niet meer in bed te laten plassen, werd lang geleden geadviseerd om 
de kleintjes thee te laten drinken met gekookte pissebed. Wat ook scheen te helpen, was 
om pissebedden te drogen en deze vervolgens te vermalen. Dat poeder gooide je tussen 
de lakens in het bed van de betreffende peuter. Dan zou het kind heel snel zindelijk zijn. 
Toen dacht men ook dat de diertjes op urine afkwamen. De hygiëne was in die tijd nog 
niet op het niveau van nu. Beddengoed werd lang gebruikt, voordat het gewassen werd. 
Men lag met recht tussen de klamme lappen. Daar kropen ’s nachts ook wel eens 
pissebedden bij. Gezelligheid kent geen tijd. 
De volgende ochtend ontdekte de schone slaper de verstekelingen. De persoon in kwestie 
dacht dat hij blijkbaar wat urine hadden laten lopen in zijn slaap. Zo rook het tenminste 
wel. En anders hadden de pissebedden geplast. 
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Inmiddels weten we dat pissebedden geen blaas hebben. 
Ze kunnen dus ook niet plassen. Hun afvalstoffen 
scheiden ze uit door verdamping. De urine-achtige 
afscheiding wordt via het rugpantser verdampt en zo 
afgevoerd. In dit vocht zit onder andere ammoniak. En 
dat lijkt sterk op de geur van urine….  

De voortplanting van deze dieren is bijzonder te noemen. 
Tot twee keer per jaar, in het voorjaar en de zomer, 
produceert het vrouwtje zo’n tweehonderd gelige eitjes. 
De eitjes worden opgeslagen in een vochtige buidel. Die 
buidel zit aan de onderzijde, tussen de poten. Na een 
paar weken komen de eitjes uit. De jonge pissebedden 
blijven een maand gezellig en veilig in deze buidel 
wonen. Moeder verwent ze met haar uitwerpselen. Daar zit nog genoeg lekkers in om 
goed te groeien. 
Maar dan is het toch echt de tijd voor de nog bleek gekleurde kinderen om de wijde 
wereld in te gaan. De diertjes duwen moeder’s buikpantser iets uit elkaar en klauteren 
naar buiten. Deze jonge diertjes worden nimfen genoemd.  

Pissebedden hebben een onvolledige gedaanteverwisseling. Pas na zo’n tien vervellingen 
mogen ze adult genoemd worden. De eerste vervelling is gelijk als ze voor het eerst 
buiten komen. 
Het achterdeel wordt allereerst verveld, enkele dagen later volgt het voorste gedeelte. 
Dit is veiliger. Zonder het pantser is het diertje namelijk heel kwetsbaar. 

Pissebedden kunnen ongeveer vier jaar oud worden. Gemiddeld worden ze echter twee 
jaar. 

Soms zie je pissebedden die een heel andere kleur 
hebben, namelijk paars. 
Deze arme stakkers zijn ten dode opgeschreven. 
Een paarse pissebed is besmet met het iridovirus. 
Voor mensen is dit virus totaal ongevaarlijk. En 
mocht een vogel de paarse pissebed zien als een 
lekker hapje, dan kan dat ook zonder enige 
problemen. Alleen voor pissebedden is het 
gevaarlijk. Soms eet een pissebed van een 
overleden soortgenoot. Mocht dit slachtoffer 

drager zijn van het virus, dan wordt de ander ook ziek. 

Lievelingsdieren, door Eva Gerlach (1948) 

Tussen de stenen hollen de platte, 

brede pissebedden omlaag naar het 

donker. Vergeten 

toen het nog koud was te kijken: hoe 

overwintert 

een dier dat zo lijkt op herinnering, 

zo afvalkleurig, met zijn hoofd naar 

binnen 

en doodstil bij de minste aanraking. 

 

 

Ik weet een kind dat van ze houdt, het streelt 

hun dadelijk verstijvende stofjassen, 

draagt ze tussen twee handen de kamer door. 

O! zachte pootjes hebben ze, mag ik ze niet 

houden in een kistje met onderaan glas? 

Daar kijk ik de hele tijd naar, daar zing ik dan 

voor 
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Bootnamen 
 

 

Wim Punt a/b “Ikan Mas” 

Leuk dat Maurits van de motorkruiser PLUTO mij uitnodigde om te vertellen hoe ik : Wim 
Punt uit Uithoorn, aan de naam Ikan Mas ben gekomen voor mijn motorsailor. 

Ik ben met de watersport begonnen in een 
zeilkano, van de A klasse, van een werf in 
Zaandam, die ik van mijn ouders had 
gekregen, nadat ik mijn zwemdiploma had 
gehaald. Hierin leerde ik zeilen op de 
Hoornsloot en de Poel in Amstelveen. 

Met bijverdiensten kon ik een BM 12m2 
kopen en ging ik op de Nieuwe Meer in 
Amsterdam liggen en werd ik lid bij WV De 
Schinkel. 

Daar kochten wij een Engels polyester kimkiel kajuitbootje van de Silhouette klasse van 
5.20 meter lang. Hiermee ontdekten wij het IJsselmeer. Om iets verder te kunnen komen 
kochten wij een Jakon 1 kajuitzeilboot van staal uit Volendam, van 7.50 meter. Ik was 
met mijn half Indonesische vrouw toen wij een naam moesten  bedenken. Wij vonden 
IKAN MAS, Goudvis, winterhard en karperachtig. Een originele naam, voor een sterk 
schip. Hierna weinig tegen gekomen. Hiermee ontdekten wij de Waddenzee en de 
Noordzee, van het Engelse RYE tot het Duitse Wilhelmshaven en Helgoland. Ook het 

volgende schip een Ouwens S-spant van 8.90 meter kreeg de naam Ikan Mas. Toen wij 
60 jaar werden kochten wij het huidige schip: een LM30 motor sailor uit Denemarken. 

Hierbij wil ik Wim van der Borden uitnodigen om te vertellen hoe hij aan de naam “Wieke” 
voor zijn  schip is gekomen. 
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Première havenorkest 
Nicolien Douqué 

Op 21 december jl. heeft het havenorkest haar eerste Kerstmatinee verzorgd. 

Een goed bezocht nieuw evenement door leden voor leden (en familie en vrienden) 

De toeschouwers hebben uit volle borst de Kerstliederen meegezongen van  

“Stille Nacht”, tot “Let it Snow” en “Feliz Navidad” met de tekst van Brigitte Kaandorp. 

Tijdens de laatste creamiddag van het vorige seizoen ontstond het idee om een orkest(je) 

te vormen met leden die een muziekinstrument bespelen. 

De basis was gelegd: Marjolein Vrijman (klarinet), 

Ingrid Meester (percussie) en Nicolien Douqué (hobo). 

Na een oproep in de Poelpraat meldde Thea de Schan (klarinet) 

zich. En Ellen Vrijman (basvedel). 

Een gezellig groepje om mee te beginnen. Gelukkig had 

Nicolien al ervaring met een soortgelijk orkest en had ze veel 

muziek al kant en klaar liggen. Marjolein stortte zich de “hele” 

zomer op de muziek arrangementen. Er bestaat een mooi 

digitaal programma om de muziek in de juiste toonsoort te 

zetten voor elk instrument, al kost dat wel wat tijd. 

We hadden besloten om vanaf de sluiting van het seizoen te 

gaan oefenen. De beste tijd bleek de maandagmiddag. Omdat 

het clubhuis dan bezet is door de THC mochten wij gebruik 

maken van het “tuinhuis” van Ellen. Een prachtlocatie: Ellen 

bedankt voor je gastvrijheid. 

Na een paar weken repeteren voegden Wim (gitaar) en 

Dieke Davelaar (klarinet) zich toe aan het orkest. Thea moest helaas afhaken i.v.m. 

tijdrovende verplichtingen bij de Stichting Zonnebloem. 

Als laatste meldde zich Dirk Vaesen (zanger) aan. En het orkest was compleet. 

Tijdens de generale repetitie en de première verzorgde Ron Tros beeld en geluid. Alles 

liep op rolletjes. 

De aanwezigen brachten hapjes mee en voor de drank was de bar open. Ingrid had de 

hele zaal feestelijk versierd met 

zelfgemaakte, van licht 

voorziene, sterren. 

Het was een gezellige middag en 

wat ons betreft kunnen we dit 

evenement volgend jaar weer 

houden. 

Mocht u een instrument bespelen 

en nu geïnspireerd zijn door dit 

matinee, u bent van harte 

welkom! Meld u aan bij 

Marjolein Vrijman (0651492290) 

of Nicolien Douqué  

(0654367898). 

  Foto: Cor Platvoet 
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Kerstmatinee ervaring 
Cor Platvoet 

Op 20 september stond er in de NIEUWSFLITS een oproep van Marjolein Vrijman en 
Nicolien Douqué aan de leden, om deel te nemen aan een gelegenheidsorkest. 
Leden die de kunst machtig zijn om een instrument te bespelen met elke ervaring en zich 
hiervoor aan te melden. 
Het doel; oefenen voor en deelnemen aan een KERSTconcert. Leden en niet leden, 
iedereen is welkom. 

En zo geschiedde dat 8 muzikanten en zanger Dik Vaesen zich aanmeldden om zich voor 
te bereiden op het concert. Deze voorbereiding heeft veel plezier gegeven. 
Marjolein Vrijman, Ellen Vrijman, Nicolien Douqué, Dieke Davelaar, Wim Davelaar en 
Ingrid Meester zorgden voor de uitvoering op 21 december 2024 (2 muzikanten moesten 

helaas afzeggen) voor een gezellig Engelstalig, door Dirk gezongen concert. In een in 
KERST ambiance versierd clubhuis. 

De aanwezige toeschouwers hadden voor deze gelegenheid, op verzoek, hun  
zelfgemaakte kleine hapjes meegenomen en de Bar was open. 
Voor de eerste keer bij dit concert waren er wel een redelijk aantal toehoorders, maar 
voor het volgend concert in het vooruitzicht (2025) zouden meer toehoorders dit concert 
niet misstaan. 

De aanwezigen hebben een uur geluisterd en meegezongen. Daarna nog een gezellige 
nazit, waarna iedereen met  een pre-Kerstgevoel huiswaarts ging.  
Bij deze gelegenheden komt het verenigingsgevoel weer een beetje tot zijn recht > Leden 
voor Leden. 
De organisatie hoopt voor volgend jaar op een HUIS VOL! 
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Uit de oude doos 
Cor Platvoet 

In dit geval heel letterlijk. Het is winter en het weer is te slecht om aan de boot te werken. 
Dus mijn toevlucht maar gezocht naar de zolder om eindelijk eens te beginnen aan een 
opruiming. Nu, de opruiming is meestal rangschikken van documenten, die ik nog niet 
wil missen. Ik ben nog al bewaarderig uitgevallen. 
Mijn archief puilt uit met heel veel, waarvan ik nog geen afstand wil doen, maar kom ook 
zaken tegen, waar ik geen weet meer van heb. 

Eén koffertje nam ik onder de loep. Nadat ik het koffertje geopend had zag ik, dat het 
periode betrof, waarin we heel veel plezier hebben beleefd. DE SNEEKWEEK. 
En niet ik alleen, maar vele leden en oud-leden van de WVA. 
Ik had SNEEKWEEK JOURNAALS verzameld van de jaren 1994-2009 zo bleek. Veel ouders 

lagen met hun ‘moederschepen’ op het Sneekermeer aan het Schareiland al sinds 1989 
of zaten in een huurhuisje op camping de Potten aan het Sneekermeer. 

Namen van kinderen van WVA leden, die nu jongvolwassenen zijn of eigenlijk al de 50 
levensjaren gaan aantikken. 
Op de uitslagenlijsten (Splash en Laser Radiaal), die ik deels nog bewaard heb, staan 
o.a.; Tjarda Platvoet, Irene de Jager, Chantal van Mierlo, Florence van Mierlo, 
Debbie Heerkens, Astrid van Werkhoven, Sandra van der Meyden. 

Ook in bovenstaande periode zeilden huidige-en oud leden hun kinderen in de Optimist. 
O.a. Bas en Rob Been, alsmede Herman van der Meyden jr. (1993 A1 en 1994 B2) 

Maar ook Carolijn Brouwer (Leiden), Marit Bouwmeester(Warten), PieterJan Postma. Zij 
begonnen in de Optimist en zijn uitgegroeid tot internationale zeilers. Ook Jorrit Bergsma 
zeilde omstreeks 2000 in de Optimist, maar werd toch maar schaatser. 
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Uit de oude doos 2 
Herman van der Meyden 

Naar aanleiding van Cor zijn speurwerk doken Nel en ik maar eens in ónze oude 
plakboeken om te kijken wat wij nog van de Sneekweek hebben. 
We vonden een uitslagenlijst uit 1994 van de Optimist A2-klasse. Met daarop een aantal 
toenmalige WVA’ers. Onze Herman natuurlijk, maar ook Thijs Dirkse. In een andere 
klasse deed blijkbaar ook Iris van Leeuwen mee, want uit de aantekening bij een foto 
zien we dat wij haar bootje meenamen vanuit Aalsmeer. Wij konden 4 bootjes 
meenemen, eentje op het dak van de auto en drie op het aanhangertje. Zo reisden wij 
vaak door het land, vele jaren lang. 
En…de jongen die nummer 1 is op de uitslagenlijst is vele jaren later onze schoonzoon 
geworden. Dat hadden we toen natuurlijk nooit kunnen bevroeden. 

Maar wel leuk om dat terug te zien. 
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Snowball  
Herman van der Meyden 

Elke derde zondag van de maanden 
oktober tot en met maart wordt de 
zogenaamde “Snowball Matchrace 
Series” gezeild in onze eigen WVA-
J22’s. 
Na een periode van beperkte 
belangstelling, moeten we deze winter 
teams teleurstellen omdat we vol 
zitten. 
Op de dagen in november, december en 

januari kunnen we maar 6 teams 
faciliteren. In februari en maart zijn dat 
er 7. Dat komt omdat we round robins 
varen, een schema waarin elk team een keer tegen een ander team vaart. En we willen 
natuurlijk voor donker weer in de haven zijn voor de nabespreking en het biertje. 

Er worden korte wedstrijden gezeild tussen twee teams. Dat duurt zo’n 15 minuten, dan 
wordt er gewisseld met behulp van een rubberboot en starten twee andere teams tegen 
elkaar. En dat de hele dag door. 
Deskundige juryleden varen elke wedstrijd in een rubberboot mee en beoordelen of een 
protest van één van teams gehonoreerd, afgewezen of onbeslist is. Wordt een protest 
toegewezen dan moet het andere team een strafronde maken en verliest daardoor tijd. 

Teams die niet zeilen vermaken zich op ons prachtige startschip en volgen belangstellend 
de andere wedstrijden en voorzien die van commentaar, waarbij natuurlijk “de beste 
stuurlui op het startschip staan”. Aan boord kan men zich opwarmen, de verstrekte lunch 
gebruiken en koffie krijgen. 
Ingrid verzorgt de lunches en samen staan we op het startschip alles in goede banen te 
leiden. 

Er doen teams van WVA zelf mee, maar ook van onze collega vereniging Nieuwe Meer. 
En zelfs teams bestaande uit studenten van elders, tot aan Nijmegen en Groningen toe. 
Op dit moment varen de WVA-leden Kürşak Tersi, Bryan Lesage, Robin Bleeker en 
Herman van der Meyden junior regelmatig mee. Uiteraard met hun bemanningsleden. 

De uitslagen zijn te zien op de website. 
Voor het winnende team van de dag is er voor elk lid de traditionele “Snowball wijn” 
Wilt u ook een team vormen om lekker de hele winter door te zeilen terwijl uw eigen boot 
in winterslaap is, vraag dan om meer informatie bij een deelnemer of mail naar 
snowball@wvaalsmeer.nl 

De naam Snowball komt natuurlijk door het winterse karakter van de serie, maar zeker 
ook omdat deze plant veel in Aalsmeer wordt gekweekt. Vandaar het bovenstaande logo 
waarop de bloem en de boten te zien zijn. 

De wedstrijden houden we al sinds de winter van 2013-2014.  Dus dit jaar voor de elfde 
keer (in het corona jaar is er niet gevaren). Eerst onder de vlag van de stichting WZW, 
maar sinds de opheffing daarvan onder onze eigen vlag. 

Op de volgende pagina een foto impressie om u enthousiast te maken om volgende winter 
ook mee te doen. 

  

mailto:snowball@wvaalsmeer.nl
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Botenhuis te huur 

Er is op dit moment een “groot” botenhuis 
beschikbaar. 
De maat is 8 x 3 meter. Geschikt voor o.a. 
sloepen en kleinere motorboten. 

De botenhuizen worden per kalenderjaar 
verhuurd. 
U bespaart winterliggeld. 

Uw boot ligt er beschermd tegen weer en 
wind. 
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Colofon 

Adres: Uiterweg 155, 1431 AD AALSMEER info@wvaalsmeer.nl 

Website: www.wvaalsmeer.nl 

Bestuur: 

Voorzitter Rik Rolleman 06 34517777 voorzitter@wvaalsmeer.nl 

Secretaris Yvette Eshuis 06 51202969 secretaris@wvaalsmeer.nl 

Penningmeester Femke van Hoven 06 24480621 penningmeester@wvaalsmeer.nl 

Wedstrijdcommissaris Robin Bleeker 06 51427839 wedstrijdcommissaris@wvaalsmeer.nl 

Havencommissaris Joost Feijten 06 39554521 havencommissaris@wvaalsmeer.nl 

Jeugdcommissaris Linda Keijzers 06 12234243 jeugdcommissaris@wvaalsmeer.nl 

Bar & evenementen Mariëlle Lok 06 26430567 vicevoorzitter@wvaalsmeer.nl 

Webmasters: 

Herman van der Meyden, Robin Bleeker  webmaster@wvaalsmeer.nl 

Administratie: 

ma en do 0900-1600 Miranda Breur 0297 321133 admin@wvaalsmeer.nl 

Havenmeester: Vacature 06 55566624 havenmeester@wvaalsmeer.nl 

werktijden zomer dagelijks 0800-1200 en 1330-1800,  woensdag en donderdag vrij 

werktijden winter ma 0800-1600 en di, do 0830-1330 

Barcommissie: 

Ingrid Meester, Ron Tros  bar@wvaalsmeer.nl 

Technische havencommissie: 

Henk van Doorn, Dolf Versteegh, Ben Willems, Theo van Zuilen, Arnold Oor, André Thesing, 

Frans van Voorst, Helmut Muhr, Ivan Palmer, Rene Eijgenhuijsen, Rob Stok, Kees van der Sar 

Jeugdcommissie: Vacatures  jeugd@wvaalsmeer.nl 

Lezingencommissie: Con Struycken, Wim Davelaar lezingen@wvaalsmeer.nl 

Poelpraat: Miranda Breur, Abe v.d. Werff,  

 Herman v.d. Meyden poelpraat@wvaalsmeer.nl 

Vlootcommissie: Irene Winkel, Tjalling Molenwijk,  vloot@wvaalsmeer.nl 

 Rik Rolleman, Jorrit Sipkes, 

 Bastiaan v.d. Wal, Robin Bleeker, 

 Eddy Keijzers 

Vertrouwenspersoon: Anna Hoekstra 06 41191841 annahoekstra17@gmail.com 

 

  

Uw inbreng voor de Poelpraat wordt zeer op prijs gesteld. 

Kopij kunt u sturen naar poelpraat@wvaalsmeer.nl 
Eventuele foto’s bij uw stukje graag apart sturen, in zo hoog mogelijke 
resolutie. 

Deadline voor het volgende nummer is vrijdagavond 7 maart 2025 
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Advertenties 
 



 

  


